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Ledamöter: 

Mirja Räihä (S), vice ordförande 

Yvonne Fernell-Ingelström (M) 

Anette Hellström (M) 

Georg Lagerberg (M) 

Nila Vikhe Patil (MP) 

Lisa Gustafsson (S) 

Kerstin Thelander (V) 

Leif Söderström (SD) 

 

Ersättare:                      

Christina Huss (M), tjänstgörande 

Inger Akalla (M)  

Paulina Draganja (L), tjänstgörande 

Ulla Wihlman (MP) 

Anna Simon-Karlsson (C), tjänstgörande 

Felix Finnveden (S), tjänstgörande 

Melisa Guner (S) 

Elisabeth Persson-Grip (V), tjänstgörande 

Inger Gretzer Qvick (V) 

 

Förhinder:  

Ordföranden Erik Slottner (KD) samt ledamöterna:  

Abit Dundar (L), Kristin Jacobsson (C), Claes Elmgren (S) och 

Robert Mjörnberg (V). 

 

Ersättarna: Lisbeth Crabo Ljungman (M), Truls Ljungström (M),  

Bengt-Olov Tengmark (S) och Björn Larsson (SD). 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Christina Huss (M) för Erik Slottner (KD), Paulina Draganja (L)  

för Abidt Dundar (L), Anna Simon-Karlsson (C) för Kristin 

Jacobsson (C), Felix Finnveden (S) för Claes Elmgren (S) och 

Elisabeth Persson-Grip (V) för Robert Mjörnberg (V). 

 

Närvarande tjänstemän:  

Förvaltningschefen Margareta Östrand (utom § 24), biträdande 

förvaltningschef Patric Rylander (utom § 24), avdelningscheferna 

Annelie Svensson (utom § 24), Lisbeth Hagman (utom § 24) och 

Raili Karlsson, strategerna Elisabeth Landström (utom § 24) och 

Barbro Karlsson samt nämndsekreteraren Barbara Ahlmark. 

 

I sammanträdet deltar också borgarrådssekreterarna Mejke 

Runström, Fredrik Bergström från trygghets- och äldreroteln,  
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Sarah Heidenborg (utom § 24) från Socialdemokraternas kansli och 

Alice Vestlin (utom § 24) från Centerpartiets kansli. 

 

 

 

§ 1    Genomgång av närvaro 

 

Vice ordföranden Mirja Räihä (S) informerar om att ordföranden  

Erik Slottner (KD) har fått ett förhinder idag och hon öppnar 

sammanträdet. 

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  
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§ 2    Val av justerare 

 

Ledamoten Yvonne Fernell-Ingelström (M) utses att tillsammans 

med vice ordföranden Mirja Räihä (S) justera dagens protokoll.  

  



 

 

 

 Äldrenämndens protokoll 2019-03-26 

Sida 5 (32)  

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

§ 3    Anmälan om protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från sammanträde  

den 26 februari 2019 har med godkännande justerats  

den 5 mars 2019. 

 

Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan med godkännande till handlingarna.  
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§ 4    Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Inga frågor anmäls.  

 

Dagordningen godkänns.  
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§ 5   Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) lämnade in en skrivelse: 

”Granskning av hemtjänstföretag”, dnr 1.6-208/2019. 

 

 

            Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden överlämnar skrivelsen från  

Robert Mjörnberg m.fl. (V) ”Granskning av 

hemtjänstföretag” (dnr 1.6-208/2019)  till  

förvaltningen för beredning. 
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§ 6    Förvaltningschefens information 
 

Avdelningschefen Raili Karlsson informerar om genomförd 

granskning av hemtjänstutförare Enklare Vardag AB i samband 

med artiklar i tidningar Kommunalarbetaren och Arbetet som 

publicerades under senaste tiden. Äldreförvaltningen har inte funnit 

bevis för påståenden som tas upp i dessa tidningar att Enklare 

Vardag AB har brutit mot gällande lagar eller grovt misskött 

verksamheten. Äldreförvaltningen fortsätter med granskningen av 

företaget. 

 

 

Strategen Elisabeth Landström presenterar ärendet § 11 Uppföljning 

inom äldreomsorgen för år 2018 och besvarar nämndens frågor. 

 

Vice ordföranden Mirja Räihä (S) tackade Elisabeth Landström för 

presentationen. 
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§ 7    Remiss av regeringens slutbetänkande ”Tydligare 
ansvar för och regler för läkemedel” SOU 2018:89  

Dnr 1.6-176/2019 (Kommunstyrelsens remiss dnr KS dnr 2019/194) 

 

            Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av slutbetänkandet ”Tydligare ansvar och regler 

för läkemedel” SOU 2018:89. 

 

Paragrafen förklara omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-03-05. 

 

Kommunstyrelsen har skickat på remiss till bl.a. äldrenämnden  

slutbetänkandet ”Tydligare ansvar och regler för läkemedel”  

(SOU 2018:89) för yttrande senast den 27 mars 2019. 

 

Äldreförvaltningen ställer sig positiv till utredningens förslag till 

förändringar av finansiering, subvention och prissättning av 

läkemedel. Äldreförvaltningen framför sina synpunkter på remissen 

och bl.a. påtalar vikten av att det ska finnas en bredd av olika 

produkter utifrån den enskildes individuella behov. 

 

Yrkanden  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till 

förvaltningen förslag till beslut med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare. 

  

Ledamoten Leif Söderström (SD) anmäler ett eget särskilt 

uttalande. 

 

Beslutsgång 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) finner att det finns ett 

förslag till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut och att 

nämnden beslöt enhälligt enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (SD): 

”I äldreförvaltningens tjänsteutlåtande, dnr 123-999/2019, sidan 3, 

”Solidarisk finansiering vid sällsynta tillstånd” föreslås att Sveriges 

insulinberoende skall fråntas dagens rättighet till kostnadsfria 

insulinbaserade läkemedel, detta för att finansiera vård hos 



 

 

 

 Äldrenämndens protokoll 2019-03-26 

Sida 10 (32)  

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

landsting som har ovanligt höga kostnader för en utvald grupp 

läkemedel som används vid sällsynta tillstånd. 

En stor grupp av de insulinberoende är äldre och om förslaget antas 

så sätts denna redan utsatta grupp under än mer hård ekonomisk 

press. 

Sverigedemokraterna är kritiska till att olika läkemedelsberoende 

grupper på detta sätt ställs mot varandra för att finansiera för båda 

grupperna livsviktig medicinering. 

Finansiering måste lösas på annat sätt.” 
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§ 8   Remiss av regeringens betänkande ”Att förstå och 
bli förstådd – ett reformerat regelverk för tolkar i talade 
språk” SOU 2018:83  

Dnr 1.6-187/2019 (Kommunstyrelsens remiss dnr KS 2019/286) 

 

 

            Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av betänkandet ”Att förstå och bli förstådd – ett 

reformerat regelverk för tolkar i talade språk” SOU 2018:83. 

 

Paragrafen förklara omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-03-01. 

 

Kommunstyrelsen har skickat på remiss till bl.a. äldrenämnden  

betänkandet ”Att förstå och bli förstådd – ett reformerat regelverk 

för tolkar i talande språk” (SOU 2018:83) för yttrande senast  

den 29 mars 2019. 

 

Äldreförvaltningen ser positivt på de förslag som lämnas i 

utredningen och vill särskilt framhålla vikten av att tydliggöra 

kompetens hos tolkarna både vad gäller uppdraget, tolketik och 

språklig kompetens inom fackområdet. Förvaltningen vill också 

särskilt lyfta de svårigheter som kan uppstå när närstående till äldre 

önskar tolka. Det kan exempelvis gälla ansökan om bistånd till 

hemtjänst eller särskilt boende. Vid dessa tillfällen bör professionell 

tolktjänst anlitas.  

 

Yrkanden  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till 

förvaltningen förslag till beslut med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare. 

  

Beslutsgång 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) finner att det finns ett 

förslag till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut och att 

nämnden beslöt enhälligt enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 9   Remiss ”Revidering av samverkansavtal med 
Micasa gällande särskild boendeformer m.m.” 

Dnr 1.6-160/2019 (kommunstyrelsens remiss dnr KS 2018/1396) 

 

 

            Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av ”Revidering av samverkansavtal med Micasa 

gällande särskilda boendeformer m.m.” 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-02-28. 

 

Kommunstyrelsen har skickat på remiss till bl.a. äldrenämnden  

stadsledningskontorets förslag ”Revidering av samverkansavtal med 

Micasa gällande särskilda boendeformer m.m.” för yttrande senast  

den 1 april 2019.  

I stadens budget 2018 fick kommunstyrelsen i uppdrag att i 

samarbete med Micasa Fastigheter AB och Stockholms Stadshus 

AB anpassa och revidera nuvarande ramavtal som har varit gällande 

från 2011-01-01. 

Stadsledningskontorets förslag till nytt avtal benämns samverkans-

avtal och föreslås gälla från och med den 1 juni 2019. Viktiga 

utgångspunkter i avtalet är bland annat att på objektsnivå klara hyran 

för nyproduktion, skapa incitament för att effektivisera 

lokalutnyttjandet, säkerställa underhåll, förtydliga ansvarsfördelningen 

samt möjliggöra tredje partsinhyrningar.  

 

Äldreförvaltningen är positiv till förslaget för att skapa en effektivare 

lokalanvändning med tydligare samverkan mellan parterna särskilt 

mot bakgrunden till den pågående planeringen för nyproduktion av 

vård- och omsorgsboenden då tidigare avtal inte var anpassat för detta.  

 

Yrkanden  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till 

förvaltningen förslag till beslut med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare. 

  

Beslutsgång 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) finner att det finns ett 

förslag till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut och att 

nämnden beslöt enhälligt enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 10   Remiss av Sveriges Kommuner och landsting 
(SKL) ”Rekommendation till kommunerna om gemensam 
finansiering av ett mer samlat system för 
kunskapsstyrning i socialtjänstens verksamheter” 

Dnr 1.6-158/2019 (kommunstyrelsens remiss dnr KS 2018/1845) 

 

            Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av ”Rekommendation till kommunerna om 

gemensam finansiering av ett mer samlat system för 

kunskapsstyrning i socialtjänstens verksamheter”.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-02-28. 

 

Kommunstyrelsen har skickat på remiss till bl.a. äldrenämnden  

SKL:s ”Rekommendation till kommunerna om gemensam 

finansiering av ett mer samlat system för kunskapsstyrning i 

socialtjänstens verksamheter” för yttrande senast  

den 16 april 2019.  

 

SKL har tagit fram ett förslag för att säkra en fortsatt gemensam 

utveckling för kunskapsstyrning inom socialtjänsten och den 

kommunala hälso- och sjukvården. Förslaget innebär i korthet att 

kommunerna gemensamt finansierar ett evidensbaserat arbete inom 

områdena uppföljning och nationell samordning till en kostnad av 

maximalt 19,5 mnkr per år 

 

Äldreförvaltningen anser att det är angeläget att kvalitetsregistren 

upprätthålls. De ger stöd för ett evidensbaserat arbetssätt och ger 

underlag för nationella jämförelser vilket gör att kommunerna kan 

utvärdera och analysera verksamheternas kvalitet i jämförelse med 

andra. 

Äldreförvaltningen föreslår att den föreslagna rekommendationen 

från SKL antas. Den föreslagna finansieringsmodellen skulle för 

Stockholms stads del innebära cirka 1,7 mnkr per år för åren 2020 

till 2023.  

 

Yrkanden  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till 

förvaltningen förslag till beslut med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare. 
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Beslutsgång 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) finner att det finns ett 

förslag till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut och att 

nämnden beslöt enhälligt enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 11   Uppföljning inom äldreomsorgen för år 2018 

Dnr 1.4-177/2019 

 

              Äldrenämndens beslut 

              Äldrenämnden godkänner förvaltningens redovisning  

              av uppföljning inom äldreomsorgen 2018. 

  

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2019-03-05. 

 

All äldreomsorg inom Stockholms stad följs upp enligt en 

stadsgemensam modell i syfte att säkerställa en effektiv, enhetlig 

och jämförbar uppföljning inom staden. Syftet med uppföljningarna 

är att tillförsäkra att stadens utförare levererar en trygg och säker 

äldreomsorg av god kvalitet samt att stötta verksamheterna i 

kvalitetsarbetet.  

Uppföljningar för 2018 omfattade i huvudsak insatstyperna 

hemtjänst och servicehus. Kvalitetsobservationer har dock endast 

genomförts inom privata hemtjänstverksamheter, då de kommunala 

hemtjänstverksamheterna observerades under 2017. Analysen av 

det sammantagna resultatet från 2018 års uppföljningar inom 

hemtjänst och servicehus visar sammantaget att verksamheternas 

förutsättningar varierar men generellt tillhandahåller en hög 

kvalitet. En övervägande majoritet av de äldre ger omsorgen ett 

högt betyg och få är missnöjda. Ett närvarande och delaktigt 

ledarskap, god struktur på arbetsplanering och 

informationsöverföring har hög betydelse för en äldreomsorg av 

god kvalitet. De områden som verksamheterna generellt behöver 

utveckla är den lagstadgade skyldigheten om dokumentation samt 

att i högre utsträckning använda verksamhetens resultat i det 

systematiska kvalitetsutvecklingsarbetet.  

 

Yrkanden  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till 

förvaltningen förslag till beslut med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare. 

  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt 

uttalande med instämmande av ledamoten Kerstin Thelander  

m.fl. (V). 

 

Beslutsgång 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) finner att det finns ett 

förslag till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut och att 

nämnden beslöt enhälligt enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande från (S) och (V): 

”Att ha bra utbildning och bra teoretisk grund att stå på är viktigt 

även inom hemtjänsten. Allt sjukare människor bor kvar hemma 

och det innebär att utbildningsnivåerna måste vara höga. Men med 

det sagt, nämnden behöver också skärpa till sin egen syn på 

utbildningar. 

 

Nu kräver vi att hälften av de anställda har gått vårdlinjen, 

socialservicelinjen, omvårdnadsprogrammet alternativt har 600 

poäng i karaktärsämnen. Man kan inte jämföra t.ex. vårdlinjen och 

600 poäng i karaktärsämnen, det senare kan aldrig vara ett alternativ 

till vårdlinjen. Socialservicelinje finns nog inte ens kvar i 

utbildningssystemet. 

 

SKL:s (Sveriges Kommuner och Landsting) styrelse har beslutat i 

sin yrkesutvecklingstrappa att 800 poäng i karaktärsämnen 

motsvarar vårdbiträde och en undersköterska ska ha så många som 

1500 poäng, 1350 poäng om man inte läser svenska och 

samhällskunskap under utbildningen.  

 

Detta innebär att äldrenämnden i fortsättningen bör klargöra vilka 

yrkeskategorier vi kräver ska finnas inom hemtjänsten, i synnerhet 

när en reglering av yrket undersköterska förmodligen är nära. 

 

Vi anser också att jämförelsen mellan kommunala utförare och 

privata utförare borde göras samma år för att få en rätt bedömning 

och jämförelse av kvalitén”. 
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§ 12   Upphandling av larmmottagningssystem för 
Stockholms Trygghetsjour 

Dnr 2.3.3-192/2019  

                   Äldrenämndens beslut 

                   Äldrenämnden ger förvaltningschefen i uppdrag  

                   att genomföra en upphandling av  

                   larmmottagningsprogram. 

  

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2019-03-07. 

 

Avdelningen Stockholms Trygghetsjour avropade 2017 separat 

larmmottagning och utbruten larmmottagning från 

stadsledningskontorets (SLK) Kommentus ramavtal ”Trygghetslarm 

och larmmottagning 2015” med företaget Tunstall. Nuvarande avtal 

upphör 2020-08-31 och ett nytt larmmottagningsprogram behöver 

därmed upphandlas.   

 

Med larmmottagningsprogram avses den programvara till dator som 

är nödvändig att registrera trygghetslarm, besvara larmanrop, 

inspelning, samt registrering (logg) av alla teknikfunktioner för 

trygghetslarm. Utöver detta ska programvaran vara anpassad för ny 

teknik såsom sensorer och andra larmlösningar som är under 

utveckling.  

 

Yrkanden  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till 

förvaltningen förslag till beslut med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare. 

  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt 

uttalande med instämmande av ledamoten Kerstin Thelander  

m.fl. (V). 

 

Beslutsgång 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) finner att det finns ett 

förslag till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut och att 

nämnden beslöt enhälligt enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (S) och (V): 

”I stadens program för upphandling och inköp slås fast att stadens 

leverantörer inte ska få konkurrensfördelar genom att erbjuda sina 
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anställda bristande anställningsvillkor. I de fall stadens leverantörer 

inte är kollektivavtalsanslutna ska leverantörerna iaktta särskilda 

arbets- och anställningsvillkor avseende exempelvis lön, semester, 

arbetstid och tjänstepension gentemot sina arbetstagare. 

  

Med anledning av den nu aktuella upphandlingen och att den 

blågröna majoriteten beslutat att staden ska uppdatera stadens 

program för upphandling och inköp vill vi betona vikten av att lön, 

semester, arbetstid och tjänstepension i nivå med kollektivavtal 

alltjämt ska vara en utgångspunkt i förfrågningsunderlag i alla 

stadens upphandlingar. 

  

Bra arbetsvillkor skapar också förutsättningar för bra kvalitet på de 

tjänster staden upphandlar. Detta är inte minst viktigt när det gäller 

våra äldre.” 
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§ 13   Redovisning av stimulansmedel för ökad 
bemanning inom äldreomsorgen 2018  

Dnr 3.4-42/2018 

 

                     Äldrenämndens beslut                       

Äldrenämnden godkänner förvaltningens redovisning 

av stimulansmedel för ökad bemanning under 2018. 

  

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2019-02-28. 

 

År 2015 beslutade regeringen om en satsning på ökad bemanning 

inom äldreomsorgen under åren 2015 – 2018.  

Enligt Socialstyrelsens anvisningar ska kommunerna årligen 

återrapportera till Socialstyrelsen hur stimulansmedlen har använts. 

Stimulansmedel som inte förbrukats inom angiven tid, eller som 

inte använts enligt villkoren, ska återbetalas.  

 

I Stockholms stad har äldrenämnden haft uppdraget att administrera 

och fördela stimulansmedlen till stadens verksamheter inom 

äldreomsorg, oavsett regiform. År 2018 tilldelades Stockholms stad 

152,8 mnkr som fördelades till 233 verksamheter.  

Av redovisningar från dessa verksamheter framgår hur mycket av 

de beviljade medlen som förbrukats, vilka personalutökningar som 

gjorts samt vilka effekter dessa utökningar haft för verksamheten. 

Redovisningarna har sammanställts av äldreförvaltningen och 

redovisats till Socialstyrelsen. 

 

Äldreförvaltningen konstaterar att med stöd av stimulansmedlen har 

ett stort antal kvalitetshöjande satsningar genomförts i 

äldreomsorgens verksamheter. I flera fall kommer dessa satsningar 

att ge långsiktiga effekter efter att den statliga satsningen upphör. 

Förvaltningen konstaterar dock att det också finns negativa 

konsekvenser av tidsbegränsade satsningar med riktade 

stimulansmedel, t.ex. i form av omfattande administration och ökad 

andel visstidsanställningar. 

 

Yrkanden  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till 

förvaltningen förslag till beslut med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare. 
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Beslutsgång 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) finner att det finns ett 

förslag till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut och att 

nämnden beslöt enhälligt enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 14   Fördelning av medel i projekt ”Ungdomsbesök på 
vård och omsorgsboenden” för år 2019 

Dnr 3.4-698/2018 

 

                 Äldrenämndens beslut                       

                 Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag  

                 till fördelning av medel i projekt ”Ungdomsbesök på  

                 vård- och omsorgsboenden” för år 2019. 

  

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2019-03-04. 

 

Projektet utgår ifrån att ungdomarna inte ska ersätta ordinarie 

personal och inte utföra någon form av reguljärt arbete utan deras 

arbete ska ses som en extra resurs och förgylla dagen för de äldre. 

Äldreförvaltningen anger att totalt har det inkommit 64 ansökningar 

om medel för ungdomsbesök på vård- och omsorgsboenden, varav 

58 boenden föreslås beviljas ungdomsbesök. Orsakerna till avslagen 

är antingen att boenden har för få platser för att ett besök ska vara 

meningsfullt eller att boendet har krav på att ungdomarna ska 

behärska det språk som boendet är inriktat på. 

 

Yrkanden  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till 

förvaltningen förslag till beslut med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare. 

 

Beslutsgång 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) finner att det finns ett 

förslag till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut och att 

nämnden beslöt enhälligt enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 15   Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap. 1 
§ Socialtjänstlagen (SoL) för kvartal 4 år 2018 

Dnr 4.1-396/2018 

 

                  Äldrenämndens beslut                       

                  Äldrenämnden överlämnar förvaltningens anmälan  

                  med sammanställning av stadsdelsnämndernas  

                  rapportering av ej verkställda beslut för kvartal 4 år 2018  

                  till kommunfullmäktige. 

  

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2019-02-28. 

 

I enlighet med socialtjänstlagen är kommunerna skyldiga att 

kvartalsvis rapportera alla gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § SoL 

som inte verkställts inom tre månader.  

Rapportering ska ske till tillsynsmyndigheten IVO samt 

kommunens revisorer. Socialnämnden ska lämna en statistikrapport 

till kommunfullmäktige över de beslut som har rapporterats som ej 

verkställda.  

I ärendet redovisas de ej verkställda beslut som de 14 stadsdels-

nämnderna har rapporterats till IVO, revisionskontoret och 

äldreförvaltningen avseende kvartal 4 år 2018. Vid periodens slut, 

den 31 december, fanns totalt 127 beslut som var fortsatt ej 

verkställda. Majoriteten av besluten avser permanent särskilt 

boende där den enskilde har tackat nej till erbjudande om plats.  

 

Yrkanden  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till 

förvaltningen förslag till beslut med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare. 

 

Beslutsgång 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) finner att det finns ett 

förslag till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut och att 

nämnden beslöt enhälligt enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 16   Utseende av nytt dataskyddsombud för 
äldrenämnden 

Dnr 2.8-207/2019 

Ändring av äldrenämndens beslut från den 21 november 2017 

(dnr 2.5.1-918/2017) 

 

 

                  Äldrenämndens beslut                       

                  Äldrenämnden entledigar Barbara Ahlmark som        

                  dataskyddsombud och utser Christer Bergman till nytt  

                  dataskyddsombud för äldrenämnden. 

  

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2019-03-04. 

 

EU:s nya dataskyddsförordning GDPR (General Data Protection 

Regulation) reglerar skydd för behandling av personuppgifter i 

samtliga medlemsländer. 

Inom Stockholms stad är varje nämnd personuppgiftsansvarig för 

behandling av personuppgifter i sin verksamhet. 

Eftersom GDPR ställer krav på att offentliga myndigheter och 

organisationer vars verksamhet involverar riskfylld behandling av 

personuppgifter ska utse ett dataskyddsombud, har äldrenämnden 

utsett Barbara Ahlmark till sitt dataskyddsombud (beslut från 2017-

11-21 § 10). Ett behov att ändra beslutet har nu blivit aktuellt. 

Äldreförvaltningen föreslår att äldrenämnden entledigar 

dataskyddsombudet Barbara Ahlmark och utser Christer Bergman 

till nytt dataskyddsombud. Ändringsbeslutet ska anmälas till 

tillsynsmyndigheten Datainspektionen.  

 

Yrkanden  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till 

förvaltningen förslag till beslut med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare. 

 

Beslutsgång 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) finner att det finns ett 

förslag till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut och att 

nämnden beslöt enhälligt enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 17   Anmälan av ekonomisk månadsrapport för 
äldrenämnden för februari 2019 

Dnr 1. 2.2-213/2019 

 

 

              Äldrenämndens beslut                       

              Äldrenämnden lägger anmälan av månadsrapporten  

              för perioden januari-februari 2019 till handlingarna. 

  

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2019-03-13. 

 

Enligt anvisningar från stadsledningskontoret ska varje nämnd ta 

fram en månatlig ekonomirapport med årsprognos för att kunna 

följa ekonomins och verksamhetens utveckling.  

Äldrenämndens budget för år 2019 uppgår, före 

omslutningsförändringar, till 184,3 mnkr i kostnader och 5 mnkr i 

intäkter. Nettobudgeten är 179,3 mnkr. I ärendet redovisar 

ekonomin för februari 2019.  

 

Yrkanden  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till 

förvaltningen förslag till beslut med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare. 

 

Beslutsgång 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) finner att det finns ett 

förslag till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut och att 

nämnden beslöt enhälligt enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 18   Anmälan av branschrådets protokoll från möte den 
12 februari 2019 

Föreligger protokoll från branschrådet från sammanträde den 12 

februari 2019. 

 

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 
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§ 19   Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråds (KPR) sammanträde den 19 mars 2019 

 

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråds (KPR) 

sammanträde den 19 mars 2019. 

 

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 
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§ 20   Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens råd 
för funktionshinderfrågor från sammanträde den 4 
februari 2019 

 

Utgår (inget protokoll har publicerats). 
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§ 21   Anmälan av protokoll från det gemensamma för 
socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämndens råd för funktionshinderfrågor 
från sammanträde den 14 mars 2019 

Föreligger protokoll från det gemensamma för socialnämnden, 

äldrenämnden och överförmyndarnämndens råd för 

funktionshinderfrågor från sammanträde från den 14 mars 2019. 

 

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 
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§ 22  Anmälan av postlistan för tiden 1-28 februari 2019 

Föreligger postlistan för februari 2019. 

 

 

           Äldrenämndens beslut 

          Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 
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§ 23   Övriga frågor  

 

Inga övriga frågor anmäls. 
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§ 24  Tilldelningsbeslut i central entreprenadupphandling 
av vård- och omsorgsboenden 2019 

Dnr 5.1.2-125/2019  

Sekretess gäller enligt 19 kap. 3 § Offentlighets- och sekretesslagen  

               Äldrenämndens beslut 

               

               Äldrenämnden godkänner tjänsteutlåtande och beslutar  

               i enlighet med förvaltningens förslag till tilldelningsbeslut    

               i central entreprenadupphandling 2019. 

 

              Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

  

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2019-03-01. 

 

Valfrihetssystem för vård- och omsorgsboenden infördes i 

Stockholms stad från och med den 1 juli 2008 och 

kommunfullmäktige beslutade att vård- och omsorgsboenden ska 

upphandlas genom centrala entreprenadupphandlingar. 

Efter kommunfullmäktiges beslut den 17 oktober 2016 

överflyttades ansvaret för genomförande av centrala 

entreprenadupphandlingar av vård- och omsorgsboenden, inom 

stadens valfrihetssystem, från kommunstyrelsen till äldrenämnden. 

Den 28 maj 2018 godkände kommunfullmäktige att två vård- och 

omsorgsboenden föreslagna av äldreförvaltningen ska ingå i central 

entreprenadupphandling 2019 (KS 2018/670). 

 

Äldrenämnden beslöt den 16 oktober 2018 om 

upphandlingsdokument för central entreprenadupphandling 2019 

(dnr 5.1.2-125/2018). Efter genomförd upphandling föreslår 

förvaltningen nu att äldrenämnden godkänner föreslagna 

anbudsgivare för tilldelningsbeslut. 

 

MBL-förhandlingsprotokoll enligt § 38 från den 20 mars 2019 

bifogas ärendet. 

 

Yrkanden  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  
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Beslutsgång 

Vice ordföranden Mirja Räihä (S) finner att nämnden enhälligt 

beslöt enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

                                        -------------- 

 

Efter behandling av detta ärende § 24 avslutar vice ordföranden 

Mirja Räihä (S) nämndens sammanträde. 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 


